



Referat for dommersektionsmødet teknik / kamp den 18. januar 2025

Sted: Scandic Hotel Odense, Hvidkærvej 25, 5000 Odense

Deltagere:

Windy Nielsen (WN)
Sealove Dervishi (SED)
David Coupar (DC)
Finn Buchardt (FB)
Jesper Jin Pedersen (JP)
Imran Akram (IA)
Søren Dall (SDA)
Michael Schjoldager (MS)

Afbud:

Ana Alicia Jensen (AAJ)

Referat:

1. Valg af referent

- Valget faldt på Michael Schjoldager

2. Vi byder velkommen til Sealove Dervishi og Windy Nielsen i dommersektionen. Fordeling "intern" af opgaverne teknik / kamp – Nyt foto til websiden.

- Billede taget og lagt up på taekwondo.dk (<https://www.taekwondo.dk/dommer>) desværre uden Ana Alicia Jensen da hun ikke kunne være med til mødet.

3. Gennemgang og opfølgning af beslutningsreferat 27. april 2024

- DC gennemgik sidste mødes beslutningsreferat. Referatet blev godkendt uden kommentarer.
- Ansvarsområdet gennemgået og tilrettet. SED og WN vil tage sig at SoMe og reklamer, evt. hijacke andre dommere til stævner for at få mere info, billeder osv., ud.

4. Årsregnskab for 2024 og rammebudget for 2025

- Kamp brugt: ca. 150.000 – 31.11.24
Teknik brugt: ca. 154.000 – 31.11.24
- Vi vil forespørge Økonomi om det er muligt at få månedlig opgørelse for at have bedre overblik på økonomien fremadgående. Samt vil der fremsendes et forslag på at hæve rammebudgettet fra 2026 med ca. 20.000 kr. hver, fra 170.000 kr. til 190.000 kr.

5. Samkørsel generelt mellem kamp og teknik skal optimeres.

- Vi har haft enkelte tilfælde, hvor der var fælles kørsel. MS koordinerer med IA, når der er IA og MS fortsætter uændret med at koordinere kørsel når der er mulighed for det.



6. Ensretning mht. tilskud af rejser for dommere (JP)

- Regler for tilskud samt beløb blev aftalt
 1. Prioritet: DK stævner – Normal afregning
 2. Prioritet: WT stævner fra WT Korea – Betaler så meget der kan indenfor rimelighedens grænse.
 3. Prioritet: WTE stævner – Samme som 2. Prioritet
 4. Prioritet: G1/G2: Evt. tilskud 1000 per stævne – 3 stævner

7. Transfer for IR til Danish Open (JP)

- Vi ønsker at arrangør bliver mere ansvarlig for transport af udenlandske dommere. Kontrakter er lavet og skrevet for 2025, evt. en ændring i stævnekontrakt fra 2026. Nuværende tekst er: ”Opdateret tal, 300 behjælpelig for med forplejning, +400 arrangere forplejning fredag.
- *Kørselhjælp. +400 starter deles transportudgift mellem OC og DTaF*

8. Dommerkurser Jylland og Sjælland.

- Kamp: 21/2-2025: Dommerkursus i Esbjerg. Sealove undersøger på Sjælland.
- Teknik: Afventer dato. Håber der kan afholdes et i marts på Sjælland, evt. sammen med Kamp.
- Fælles dommer seminar? (Evt. sommerlejr)
JP kigger på at vi kan afholde et samlet seminar starten af november.

9. Bestilling af skjorter (DC) Ved udsendelse af ”opdatering af adresser” spørg efter skjortestørrelse.

- Sealove spørger Budoexperten om der er mulighed for at bestille skjorter, med forskellige størrelser for at teste. SED arrangerer for kampdommerne. MS for teknikdommerne.

10. IR kursus kamp i Belgien. Hvem sender vi i 2025?

- Kamp: Vi sender 3 nationale dommere til Belgien.
- Teknik: Michael Schjoldager vil være en oplagt kandidat til et WT teknikkursus, for at blive IR? Teknik vurderer relevante dommere som evt. kan sendes afsted til næste IR kursus? Afventer dato for kursus i Europa.

11. Fælles Website. Hvordan fungerer den og hvordan får vi dommerne til at benytte den nye side? (DC)

- Siden droppes, men WN og SED har begge fået adgang til henholdsvis kamp og teknik siden og sørger for at information, historier og andet bliver delt til alle.



12. Afvikling af stævner: klare retningslinjer (SDA / alle)

Forslag:

- Der er behov for en opstramning på procedure vedrørende tilbagemelding fra stævner. Dommerleder/stævneleder skriver tilbagemelding til turnering, der samler op med klubben
- Afspærring mellem tilskuere og dommerne/baner 1-2 meter afstand. Udøvere har ingen adgang til stævnebordet. Det er kun holdleder, der må henvende sig til stævnebordet. Det er ikke tilladt at rode i stævneadministrators papirer.
- Tjeklister med klare anvisninger til klubben til teknikstævner og kamp udarbejdes.
- Sekundanter, træneres opførsel til stævner. (Hvordan takler vi uhensigtsmæssig opførsel til stævnerne)? Klare konsekvenser for gentagne dårlig opførsel skal føre til sanktioner og i de værste til en karantæne.
- Forplejning af dommere skal følge kontrakten.
- Vi mangler i fremtiden en stævneadministrator i teknik (SDA).
- JP og FB skriver et oplæg til opbygning og afgrænsning af stævneområde. Regler og guidelines som skal overholdes.
- SDA skriver oplæg til stillingsopslag til stævneledere til kamp og teknik.
- Der kigges på sanktioner ved overtrædelse af stævne regler og dårlig opførsel ved stævnerne.
- SDA vil kigge på behov for opdatering af stævnekontrakt fra 2027.

13. Para dommere poomsae / kamp

- Vi kigger stadig på uddannelse af dommerne, så vi kan få Para i gang.

14. Behandling af forskellige kønsidentiteter. DTaF bestyrelsen opretter et udvalg som vil belyse emnet grundigt, og med at inddrage; DIF, Dommere, Bestyrelse, Evt. forældre.

- Indtil vi har klare guidelines/regler, fastholdes de nuværende regler.
- Vi kigger på om der evt. kan oprettes i særskilt gruppe?

15. Styrke det sociale fællesskab. Fælles spisning med teknik og kampdommere fredag aften.

- Vi forsøger at gøre det når muligt.

16. Evt.

- Deltagende dommere: Ingen kørsel og kun 500 kr. i diæt
- DC snakker med BudoXperten omkring aftale for dommertøj og vender tilbage. SED og IA ønskede at dommerne evt. kunne få en form for officiel jakke, da vi er udsendt for forbundet. Hertil blev der kommenteret fra JP og DC, at der var "brok" i udlandet, når man har haft DTaF tøj på når man er udsendt som IR dommer, da man er repræsentant for WT og ikke DTaF på det tidspunkt.